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Aan het college van burgemeester en wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Rotterdam, 7 september 2022 
 

Schriftelijke vragen Aandacht voor aanpak vogelgriep    
 
Geacht college, 
 
Wij hebben zorgwekkende berichten ontvangen omtrent de vogelgriep situatie rondom 
Rotterdam. Stichting Zwanengroep Zuid-Holland constateerde al een toename van vogelgriep 
gevallen en in augustus is de vogelgriep geconstateerd in verschillende plekken in Zuid-
Holland zoals in Vlaardingen en Spijkenisse.  
 
Het is niet alleen onwijs triest dat zoveel vogels een pijnlijke, heftige dood moeten ervaren, 
maar de situatie zoals deze ontstaan is had voorkomen kunnen worden. Het is nu van groot 
belang in te zetten op preventie van verdere uitbraken en schaalvergroting. Dit om onnodig 
dierenleed te voorkomen en omdat niet adequaat en zorgvuldig acteren op deze zoönose grote 
gevolgen kan hebben voor de volksgezondheid. Een zoönose is een infectieziekte die van dier 
op mens kan overgaan. In het ergste geval kan dit pandemieën tot gevolg hebben. Het risico 
hierop is iets wat in deze tijd geen verdere uitleg behoeft.  
 
GroenLinks wil graag inzicht in de huidige en toekomstige aanpak van de vogelgriep en stelt 
daarom de volgende vragen aan het college:  
 
1. Zijn er gevallen van vogelgriep geconstateerd in Rotterdam? Zo ja, om hoeveel gevallen 

gaat het en waar zijn deze geconstateerd? Zo nee, kan het college uitzoeken of er gevallen 
zijn in Rotterdam en dit terugkoppelen aan de raad? 

2. Is het college bekend met de huidige aanpak van de vogelgriep? Zo ja, kan het college 
deze aanpak toelichten? 

3. Wat is de rol van de gemeente in de aanpak van vogelgriep? Welke rol ziet het college 
voor de gemeente? 

4. Kan het college gezamenlijk met verschillende lokale dierenhulporganisaties protocollen 
opstellen zodat het duidelijk is voor verschillende scenario’s, welke taken wiens 
verantwoordelijkheid zijn? 

5. Heeft het college een strategie waardoor in de toekomst eerder, en/of beter, kan worden 
ingegrepen bij signalering van vogelgriep? Zo ja, kan het college deze toelichten? Zo nee, 
waarom niet? 

6. Werkt de gemeente Rotterdam samen met de provincie Zuid-Holland om vogelgriep aan 
te pakken? Zo ja, in welke hoedanigheid? Zo nee, gaat de gemeente dit wel doen? 

7. Heeft het college informatie ingewonnen bij andere organisaties, zoals bijvoorbeeld 
Erasmus MC, over de risico’s, gevolgen en duur van deze vogelgriep-epidemie? 

8. Is het college er mee eens dat het nodig is om de bewoners van de stad voor te lichten 
over vogelgriep, besmettingen en de mogelijke gevolgen hiervan? Kan het college dit 
gezamenlijk doen of voorbereiden met lokale dierenhulporgansaties? 
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Een passieve houding ten aanzien van preventie kan grootschalige gevolgen hebben. Het niet 
tijdig ruimen van kadavers kan een exponentiële toename van besmettingen tot gevolg 
hebben.  
 
 
9. Is het college zich bewust van het feit dat vogelgriep een zoönose is en dat dit risico’s met 

zich meebrengt zoals het ontstaan van epidemieën en mogelijk zelfs pandemieën? Deelt 
het college de overtuiging dat dit de situatie uiterst zorgwekkend maakt? 

10. Voorziet het college risico’s voor de publieke gezondheid met betrekking tot de vogelgriep 
en mogelijke verspreiding en mutaties hiervan? Zo ja, kan het college deze toelichten? 

11. Is het college bewust van de consequenties die niet preventief handelen met betrekking 
tot vogelgriep met zich meebrengen?  Vindt het college het zorgelijk dat het laten liggen 
van overleden, besmette vogels zorgt voor meer besmetting en hiermee verspreiding van 
de vogelgriep?  

 
Wij hebben te horen gekregen dat de dierenambulance niet in staat is om vogels te vervoeren 
door een te kort aan vrijwilligers en/of een vervoersverbod. Hierdoor komt de 
verantwoordelijkheid, en de bijkomende kosten, te liggen bij lokale dierenhulporganisaties 
zoals Zwanengroep Zuid-Holland, de Houtsnip en Vogelopvang Karel Schot. Dit zijn 
vrijwilligerswerk organisaties die nu verantwoordelijk zijn voor de aanvullende (preventieve) 
werkzaamheden, een taak met enorm publiek belang waar zij meer waardering voor 
verdienen. Daarbij heerst ook de angst bij deze kleinere organisaties dat zij preventief hun 
deuren moeten sluiten. Dat zou betekenen dat zij zowel geen vogels met vogelgriep kunnen 
opvangen maar ook geen vogels die iets anders mankeren.  
 
12. Is het college op de hoogte van het feit dat verschillende dierenhulporganisaties op dit 

moment niet in staat zijn hun werkzaamheden uit te voeren? Welke dierenhulporganisaties 
zijn benaderd? Is het inzichtelijk waarom dit niet lukt en wat er nodig is om deze 
werkzaamheden wel uit te kunnen voeren? 

13. Is het college van mening dat lokale dierenhulporganisaties die het publieke belang dienen 
steun verdienen van de gemeente? Zo ja, is het college voornemens deze organisaties te 
ondersteunen en zijn hier al concrete plannen voor? Zo nee, waarom niet?  

14. Hoe gaat het college ervoor zorgen dat organisaties die dit ontzettend belangrijke werk 
uitvoeren de komende tijd niet omvallen onder de druk die wordt opgevoerd? 

15. Kan het college de organisaties (de lokale opvangcentra maar ook de dierenambulance) 
die een te kort hebben aan vrijwilligers helpen met het werven van vrijwilligers, bijvoorbeeld 
door het aanbieden van de communicatiekanalen van de gemeente? 

16. Is het college bereid om een kort lijntje te creëren tussen deze dierenorganisaties en de 
gemeente om calamiteiten snel door te geven en op te lossen? Zo ja, hoe gaat dit eruit 
zien en wanneer wordt dit geïmplementeerd? Zo nee, waarom niet? 

17. Is het college ervan bewust dat in het geval vogels niet worden opgehaald en dus ook niet 
bij dierenhulporganisaties worden gebracht, er ook geen zieke vogels worden gemeld en 
de cijfers dan niet meer kloppen? Erkent het college de noodzaak van accurate 
besmettingscijfers en is het voornemens toe te zien op de verzameling van deze data door 
de vogels kundig op te halen en te registreren?  

18. Hoe kan de gemeente bijvoorbeeld de dierenambulance ondersteunen zodat alle zieke 
vogels worden opgehaald en verzorgd zodat ze niet aan hun lot worden overgelaten? 

19. Is het college voornemens met deze organisaties in gesprek te gaan over welke werkwijze 
gehanteerd kan worden om de huidige situatie te bestrijden en toekomstige uitbraken te 
vermijden of vroegtijdig te remmen? Zo ja, op welke wijze en wanneer? Zo nee, waarom 
niet?  
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In het geval in een opvang een vogel met vogelgriep is geconstateerd, worden alle 
contactvogels (bijvoorbeeld een heel volière), ook die niet ziek zijn, afgemaakt. In plaats van 
preventief euthenaseren, vindt GroenLinks dat alle vogels de kans moeten krijgen om te leven. 
Dit gedachtegoed steunen de verschillende dierenhulporganisaties ook, maar zij kunnen dit 
niet zonder hulp bewerkstelligen.  
 
20. Is het college bereid om zelf te onderzoeken, of landelijk te lobbyen, om ervoor te zorgen 

dat er een manier wordt gevonden waardoor niet alle vogels afgemaakt worden, maar in 
quarantaine kunnen om gemonitord te worden? 

 
Wij zien de antwoorden op deze vragen met veel belangstelling tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
 
 
 

 
 
 
Mina Morkoç 
GroenLinks  
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